
 

 

Sensitivity: Internal 

Kære medlemmer af BFU og Byråd i Rebild Kommune 
 
Først, tak for at anerkende, at vi som forældrebestyrelser i dagtilbudsområderne har ret til at 
indsende høringssvar vedr. midlertidige skoledistrikter. Dette er vi meget glade og taknemlige 
for.  
 
Når det er sagt, så fristes vi til at sige: Nu står vi her igen. Vi er igen bagud i planlægningen. 
Denne gang på trods af, at man i flere år har diskuteret placeringen af en 3. skole. Som foræl-
dre er vi snart der, hvor vi føler, at der gambles med vores hverdag og familieliv. Det er en 
enorm usikkerhed at få plantet i sine fremtidsplaner, at vi ikke ved, hvor vores børn skal gå i 
skole. Specielt for de familier, som vil opleve, at søskende bliver delt på flere skoler - selvom 
familien er blevet boende. Det lyder måske som et nemt overkommeligt problem, men i en by 
som ikke just er trafikalt optimeret, er det sin sag for én forældre at aflevere på to forskellige 
steder og derefter fortsætte på arbejde. Vi har som forældrebestyrelse af samme grund valgt 
at opretholde søskendegaranti. Det er ikke nemt at opretholde denne garanti, men vi fasthol-
der, at ro til den enkelte familie skal prioriteres i så høj grad som muligt.  
 
Ud fra et perspektiv om, at familier ofte fungerer bedst i hverdagsliv, som både børn og foræl-
dre kan overskue, så vil vi kraftigt råde til, at der ses ind i en søskendegaranti på skolerne, 
hvor familier i en overgangsperiode (måske også efter 2026) kan få ret til plads på søskendes 
distriktsskole. Alternativt i det mindste lade det være en politisk beslutning, at såfremt en 
skole har ledige pladser, så skal søskendebørn til eksisterende elever forfordeles, når plad-
serne skal uddeles.   
 
Som forældrebestyrelse vil vi ikke tage stilling til, hvilket af de fremsatte scenarier, der gør 
mindst ondt. Uanset hvilket scenarie der gennemføres, så vil en stor børnegruppe i Støvring 
Nord opleve, at når de kommer i førskolealderen, så skal de skilles fra de venner, som mange 
har kendt siden de startede i vuggestue. Det var bestemt ikke den præmis, som familierne 
stod overfor, da de accepterede en børnehaveplads.  
 
Inden vi afslutter, vil vi gerne bede jer indtænke sikre skoleveje, når I placerer kommende di-
strikter. Som forældre er vi meget optaget af, at vores børn kan komme sikkert til skole på 
gåben og cykel. 
 
Kære politikere, som forældre er vores tålmodighed tyndslidt. Vi er trætte af, at vi oftest præ-
senteres for midlertidige løsninger. Vi vil virkelig gerne i en åben dialog med jer omkring, hvor-
dan vi sikrer den bedste løsning for familie, børn og skoleområdet som hele. Vi har længe bedt 
jer om at få placeret den 3. skole og tilhørende distrikt, så man som familie kunne planlægge 
sin fremtid - i stedet virker det igen som kaos. Ingen kan forudse, hvor vi lander - og familier 
bliver belastet af først uvished og derefter et omfattende hverdagspuslespil. Det kan blive 
svært at få familielivet til at passe sammen fremover.  
 
Konklusion 
Vi ønsker søskendegarantien udvidet til skoleområdet i Støvring, da det er den mest fair måde 
at behandle de familier, som ellers vil få delt søskende på forskellige distriktsskoler. Vi vil som 
forældrebestyrelsen for dagtilbuddene gerne indgå i en snarlig dialog omkring fremtidens 
skole i Støvring. 

 
Med venlig hilsen og på vegne af 
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